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NÄRVARANDE 

Sofia Grebner, vice ordförande, Mölndal 
Anders Hedman, Ale 
Stefan Hagebring, Alingsås 
Jamileh Mobaser, Göteborg 
Sofia Schubert, Kungälv 
Monika Nilsson, Lerum 
Yvonne Jansson-Sandberg, Lilla Edet 
Nomi Madolo, Partille 
Jane Cervell, Stenungsund 
Brita Malmcrona, Öckerö 
Marie Egerstad, Göteborgsregionen 
Linda Andersson, Göteborgsregionen 
Fredric Alvstrand, Göteborgsregionen 
Ulrika Krabbe, Göteborgsregionen 
Anne-Li Drath, Göteborgsregionen 
Lars Jerkeman, Göteborgsregionen 

Deltog ej 

Amanda Waldem, Göteborg 
Hans Frimanson, Härryda 
Frida Svärd, Kungsbacka 
Anna-Maria Olausson, Tjörn 
 

1. Utbudsplanering, beslut/information 
• Oktoberstart, information/planering 

I en kommande oktoberstart har man preliminärt planerat för cirka 300-400 
platser. Har man i kommunerna önskemål/tankar om utbildningar man vill 
ha med, tar man detta med sin nodrepresentant eller mailar 
fredric.alvstrand@goteborgsregionen.se  
 
Diskuterades också möjligheten att utöka antalet platser/utbildningar i den 
aktuella augustistarten. Finns det önskemål i samband med en sådan 
eventuell utökning tar man detta med sin nodrepresentant eller mailar 
fredric.alvstrand@goteborgsregionen.se 
  
Viktigt att ta hänsyn till är hur överhänget kommer att påverkas av 
utökningar i utbildningsstarterna. 
 

 
 
 

mailto:fredric.alvstrand@goteborgsregionen.se


   

2 (8) 

Vuxenutbildningsnätverket 

Anteckningar 2023-04-04 
 

Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
att ge Utbudsplaneringsgruppen i uppdrag att se över 0ch justera en 
eventuell utökning av platser och utbildningar i augustistart.  

 
Ur diskussion 
- Det får bli det som är kvar av statsbidraget som styr utbudets storlek 
- Vad vet man om statsbidraget för 2024? 
- Det finns även godkända medel för medfinans att använda 
- Kan dessa användas under 2024 som balans till överhänget? 
- Finns det möjlighet att omvandla statsbidrag för yrkesvux till 

lärlingsutbildningar och i så fall kanske man även ska söka 
extratilldelningen. 

- När det gäller extraansökan är det först till kvarn, så där får man 
snabbt bestämma sig. 

- Politikerna önskar att man söker allt som går. 
- Tog man bort utbildningar i augustistarten och är det kanske något 

man kan titta över en gång till. 
- Viktigt att utbudsplaneringsgruppen har koll på lokala och regionala 

utbildningar, finns en medfinansiering att ta hänsyn till. 

2. Ekonomi, beslut/information 
 
• Statsbidrag 2022 – rapport 

Totalt söktes 401 miljoner kronor i statsbidrag för 2022, fördelat på fem olika 
utbildningsslag. Hela beloppet blev godkänt.  
För Yrkesvux gällde 42,86% i medfinans.   
Totalt återbetalades 34% av det sökta statsbidraget, en lite högre siffra än 
tidigare (ca 25%). Vikande söktryck är en av orsakerna till att så pass mycket 
av statsbidraget går tillbaka. Inför 2023 är förhoppningen att man inte ska 
behöva skicka tillbaka något.  
 
Ur diskussion: 
- Hur ser det ut i övriga Sverige vad gäller söktrycket? Samma som för 

GR? 
- VIS har gjort en undersökning och ser att detta är en nationell trend. 

Man söker så mycket man kan, men alla skickar också tillbaka.  
- Är det bara söktrycket som är orsak eller påverkar även de 

utbildningar som inte kommer igång? 
- Som läget är idag, är man mer försiktig med att börja studera. Man 

stannar kvar i arbete för att klara sin försörjning. Ett sätt att komma 
tillrätta med detta är bland annat fleråriga tilldelningar som gör det 
lättare att planera.  

- Hur ser prognosen ut för årets platser? Finns det utbildningar med fler 
sökande än platser? 

- När det gäller de regionala platserna har vi statsbidrag så det räcker.  
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- Om det finns intresse om att omvandla regionala platser till lokala 
behöver detta stämmas av via mail. 

 
Bilder bifogas 
 
• Statsbidrag 2024 

Det är dags att fatta beslut vad gäller ansökan om statsbidrag för 2024. Är 
detta något man kan ge statsbidragsgruppen mandat att genomföra eller 
behöver en avstämning göras med e-postbeslut.  
 

Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
att ge statsbidragsgruppen mandat att söka så mycket statsbidrag som är 
möjligt för 2024.  
 

Ur diskussion 
- Hur många platser tror man att det kan komma att handla om? 
- Utbudsplaneringsgruppen har arbetat fram en långtidsplan just för att 

få fram en bild av hur många platser som kan vara aktuellt. 
- Bra om man gör en avstämning i kommunerna om det finns 

förändringar. Maila i så fall ulrika.krabbe@goteborgsregionen.se. 
- Hur möter vi den efterfrågan som finns i vår region, tänker 

Batterifabriker, gjuterier etc… 
 

• IKE-ersättning 
Ekonomigruppen har tagit fram ett förslag avseende Interkommunal 
ersättning (IKE) för 2024. Nätverket godkände förslaget enligt nedan. 
 

Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
att föreslå Utbildningschefsnätverket föreslå Utbildningsgruppen föreslå 
Förbundsstyrelsen att rekommendera medlemskommunerna att fastställa 
priser för kommunal vuxenutbildning i Göteborgsregionen 2024 enligt 
följande:  
 
a. för grundläggande kurser tillämpas ett enhetspris på 55 kronor per poäng. 
Enhetspriset föreslås gälla för undervisning som ges både genom 
klassrumsundervisning och genom flexibel undervisning,  
 
b. för teoretiska gymnasiala kurser tillämpas ett enhetspris på 55 kronor per 
poäng. Enhetspriset föreslås gälla för undervisning som ges både genom 
klassrumsundervisning och genom flexibel undervisning,  
 
c. för grundläggande och gymnasiala distanskurser föreslås ett enhetspris på 
36 kronor per poäng,  
 

mailto:ulrika.krabbe@goteborgsregionen.se
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d. för gymnasiala yrkeskurser och sammanhållna yrkesutbildningar 
tillämpas bilaterala förhandlingar mellan berörda kommuner,  
 
e. för elever inom Komvux som anpassad utbildning tillämpas bilaterala 
förhandlingar mellan berörda kommuner, 
f. för utbildning i svenska för invandrare tillämpas ersättning enligt följande:  
 
Studieväg 1: 60 kronor per timme  
Studieväg 2: 50 kronor per timme  
Studieväg 3: 45 kronor per timme, samt  
 
att ovanstående priser föreslås gälla under 2024, samt  
 
att kommunernas beslut ska vara GR tillhanda senast 30 november 2023. 

3. Information/diskussion 
  
• Mottagandebeslut – fortsatt hantering 

Frågan om en gemensam hantering av mottagandebeslut har tidigare varit 
uppe i Vuxenutbildningsnätverket. GR fick då i uppdrag att se över ett antal 
frågeställningar, av vilka några har stämts av med GRs jurist. (se bifogat 
material) 
 
Antagningsgruppen har tagit fram ett förslag på en fortsatt hantering utifrån  
hur Göteborg gör. Det är kommunerna som har ansvaret att 
mottagandebeslut skickas ut och detta ska göras innan ett antagningsbeslut 
går ut.  
 
Om man önskar få detta implementerat i oktoberstarten behöver man fatta 
beslut på nätverkets majmöte. Rutinen finns klar, det är texten i 
mottagandebeslutet man behöver komma överens om.  
Hinner man inte med det i tid för oktoberstarten går det att skjuta upp till 
januaristart 2024.  
 
Bilder bifogas 

 
• Gymnasie- och vuxenutbudsrapporten 2022 

Rapport från 2022 års Gymnasie- och vuxenutbudsrapport. Några nerslag 
vad gäller vuxenutbildningen:  
- 4 368 antagna till yrkesvux i regionen, en ökning med 338 antagna 

jämfört med 2021 
- 21% av de antagna är i åldern 20-24 år, en minskning med 4% jämfört 

med 2021 
- 502 antagna elever till lärlingsutbildning inom yrkesvux, en ökning med 

37 antagna jämfört med 2021 
- 261 nystartade regionala utbildningar, en ökning med 53 utbildningar 

jämfört med 2021 
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Man ser inom gymnasiet att antalet ungdomar på introduktionsprogrammet 
mot yrkesprogram kan få utmaningar att komma in på önskade program då 
tillgängliga platser i högre grad är fyllda. Kan detta i nästa steg påverka 
vuxenutbildningen?  
 
Ur diskussion 
- Har man börjat titta på 2023 ännu och ser man några tendenser på hur 

utvecklingen ser ut. Även vad gäller kommande år. 
- Hur ser det ut på handeln? 
- Här är det lite oroväckande, alla delar visar på nedåtgående. Man 

väntar sig uppsägningar. Även bygg har svårigheter vilket visar sig i 
ett minskat söktryck. Ingen som direkt vågar satsa på en sådan 
utbildning.  

- Vård- och omsorg däremot, här kommer det alltid att finnas behov och 
där är det alltid säkra platser. 

- Inom industrin ökar behoven 
- Ser man hur AFs utbud påverkar oss? 
- Det troliga är att den grupp som söker via dem ändå inte varit aktuella 

för GRvux. 
 
Bilder bifogas 

 
• SUSA-navet 

Nätverket fick i uppdrag inför dagens möte att på hemmaplan se över vilka 
utbildningar som idag ligger med i SUSA-navet. Då detta kommer att bli 
obligatoriskt behöver man hitta en rutin.  
GR har varit i kontakt med GotIt som informerat om att det ligger på varje 
kommun att skicka in uppgifter om GRvux-utbildningarna. GotIt ombesörjer 
därefter att utbildningarna skickas via medlemskommunerna till SUSA-
navet.  
GotIt ser över hur man skulle kunna hitta en lösning för just de gemensamma 
utbildningarna, förhoppningsvis ska detta vara klart i maj.  
 
GR, som inte har ett myndighetsansvar, kan inte ombesörja att dessa 
uppgifter överförs till GotIt.  Men kanske finns det något som GR skulle 
kunna stötta upp med, i så fall återkoppla gärna med förslag.  
 
Återkoppling på majmötet hur det går med GotIt:s försök att hitta en lösning 
för GRvux-utbildningarna. 
 

• Arbetsgrupper – sammansättning 
Diskuterades befintliga arbets- och referensgrupper kopplade till 
Vuxenutbildningsnätverket.  
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Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 

att  uppdragsbeskrivningen för Utbudsplaneringsgruppen behöver ses över,  
att  Språkstödsgruppens roll inte längre finns behov av och att gruppen läggs 
  ner,  
att  Kvalitetsgruppens uppdrag behöver ses över, samt  
att  Administratörsgruppen avslutas i GRs regi och övergår till annat forum  
  administrerat via Alingsås.  

 
• Utbildningschefsnätverkets styrgrupp – uppdatering 

Styrgruppen har träffats två gånger sedan Vuxenutbildningsnätverkets 
februarimöte. Då diskuterade vuxnätverket bland annat följande som sedan 
återkopplades till UCs styrgrupp:  
- Primära och sekundära samverkansområden 
- Antalet utbildningsstarter 
- Tidplan och process med ett nytt samverkansavtal 
 
Styrgruppen har bland annat kommit fram till följande: 
- GR blir det primära samverkansområdet 
- Arbetsmarknadsinsatser och uppdragsutbildningar kommer inte att ingå 

i samverkansavtalet 
- Avtalsutbildningar omfattar yrkesämnen och sammanhållna 

yrkesutbildningar, enligt lagstiftning 
 

Ett första utkast till samverkansavtal ska nu förankras i noderna och ses över 
av GRs förbundsjurist. En fortsatt dialog behövs kring bland annat  
- principer för planering och dimensionering 
- organisation, styrning och ledning av vuxenutbildningssamverkan 
- tillämpning av samverkansavtalet 

 
Efter diskussion kom man fram till  
att man önskar titta vidare på hur finansieringen ska se ut och fungera, 
att varje kommun fick i uppdrag att ta kontakt med sin utbildningschef för en 
dialog,  
att man önskar få till ett möte med styrgruppen. 

 
Ur diskussion 

- Är tanken att styrgruppen ska finnas kvar eller kommer det att 
tillsättas en ordförande till Vuxenutbildningsnätverket som kommer att 
fånga upp de frågor som finns? 

- En ordförande kommer att tillsättas, men man har även diskuterat att 
ha en styrgrupp. 

- Har man några tankar kring finansiering framöver? 
- Viktigt att det blir tydligt vad gäller regionala kontra lokala platser. 
- Vad finns det för möjlighet att förlänga befintligt avtal? 
- Befintligt avtal kan inte möta den nya lagstiftningen, så det behövs ett 

nytt avtal skyndsamt 
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- Finns det möjlighet att exempelvis få till en dialog med styrgruppen. 
 
Bilder bifogas 

 
• Gemensamt IT-system – uppdatering 

Alla GRs kommuner + GR är med i upphandlingen. Annonsering av 
upphandlingens första steg har legat ute 1 mars till 3 april, svar på vilka som 
godkänts borde komma 5 april. Därefter skickas förfrågningsunderlag ut till 
aktuella aktörer som har fram till i maj på sig att komma in med svar.  
 
Förfrågningsunderlaget har sett över för att mer anpassas till marknaden. 
- Färre skakrav och fler viktade bör-krav 
- Förändringar kring viten och skadestånd 
- Ändrad mötesfrekvens 
- Förkortad avtalstid 
 
Enligt tidplanen ska systemdemonstrationer genomföras 24-25 maj samt 31 
maj – 1 juni och ett slutbud samt avtal ska tecknas efter sommaren. 
 
Bilder bifogas 
 

• Rapport från nätverkets arbetsgrupper 
Inga rapporter har inkommit. 
 

• Vuxenutbildningens höstkonferens 
På arbetsutskottet diskuterades höstkonferensens upplägg och efter 
diskussion i nätverket kom man fram till att avboka konferensen i Stockholm 
och istället se över ett ställe mer i närområdet.  
 
Finns behov att lägga mer tid på diskussion och arbete kring  
- ett nytt samverkansavtal 
- -regionalt frisök 
- planering/dimensionering 

 
Arbetsutskottet får uppdraget att titta vidare på planeringen.  

4. Ventilen 
• Marknadsföring gemensam 

Göteborg har initierat en fråga kring mer samverkan i 
marknadsföringsarbetet. Man har sett att marknadsföringsinsatser från 
Göteborg och GRvux ibland sammanfaller vilket kan leda till förvirring för de 
sökande.  
 
Göteborgs kommunikatörer kommer gärna till nätverket och presenterar sitt 
förslag.  
 
Arbetsutskottet får uppdraget att hantera frågan framöver. 



   

8 (8) 

Vuxenutbildningsnätverket 

Anteckningar 2023-04-04 
 

Ur diskussion 
- GR har enligt samverkansavtalet i uppdrag att hantera 

marknadsföringen för de gemensamma yrkesutbildningarna. 
Marknadsföringen kommer även att hanteras i det nya 
samverkansavtalet och tills det är klart fortsätter man enligt befintligt 
uppdrag. 

   
• SFI i förordning 

Diskuterades kring förändringen av SFI för flyktingar från Ukraina. 
 
Marie Egerstad, GR, tar med frågan till ett kommande möte med 
statssekreterare Erik Scheller. 
 
Ur diskussion 
- avser att söka statsbidrag, men inväntar slutligt beslut 
- rätten till SFI finns i skollagen, så hur tänker man här 
- förordningen kommer att ändras för att få med sådan skrivning 
- det kommer att finnas statsbidrag att söka, men som inte täcker hela 

kostnaden  
- men hur kommer det att fungera med tanke på vad kommunallagen 

säger om flyktingar från Ukraina 
- även här kommer man att se över skrivningar 
- kommer detta att konkurrera ut ”svenska från dag 1” 
- när kommer det att starta 
- andra halvåret 2023 

 
• Fördyrande kostnader i yrkesförarutbildningar 

Kostnaderna för yrkesförarutbildningar har ökat rejält under senaste tiden. 
Statsbidraget täcker inte dessa kostnader (ex bränslekostnader) 
Vuxenutbildning i samverkan (VIS) har gjort en kartläggning över 
ersättningsnivåerna och det har inte skett någon förändring på dessa sedan 
2011 och 2013. Man kommer att agera i den här frågan.  
 
Detta gäller även lärlingsutbildningar. 
 

 
Antecknat av: 
Linda Andersson 
Göteborgsregionen 
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